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          As mass irregular structures are more influencing on the behavior of the structures, it is investigated the effect of these irregularities according to the probabilistic approach. Comparison of seismic performance of ten regular and irregular 6-story concrete special moment frame is done, based on the Mean Annual Frequency (MAF) method. The probability of collapse in all irregular models has exceeded the 1 % that is permissible value specified in the ASCE/SEI 7-16. The largest rate of increase in the probability of exceedance the collapse limit state in 50 years, is about 34.1 % in mass irregular structures. Also the results of this study have indicated that both the level of irregularity and the location of irregularity in height is effective in the probability of exceedance the collapse. It should be noted that the critical story in the mass irregular structures is the top story (fifth story).
        

        
          Поскольку конструкции с неоднородностью массы влияют на работу сооружений, было исследовано влияние этих неоднородностей вероятностным методом. Сравнивались сейсмические характеристики десяти однородных и неоднородных бетонных рамок. Вероятность разрушения в моделях с неоднородной массой составляет более 1 %, что является допустимым значением, указанным в ASCE / SEI 7-16. Вероятность возможного превышения предельного состояния разрушения через 50 лет составляет около 34,1 %. Кроме того, результаты исследования показывают, что степень, а также положение неоднородности по высоте эффективны при вероятности превышения состояния разрушения.
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